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Liite 4 Vastineet annettuihin lausuntoihin ja mielipiteisiin 
 
 

Usean kunnan lausunnossa pidettiin tärkeänä, että keräyksen laajentuessa myös haja-asutusalueilla 

on jatkossakin riittävästi aluejätepisteitä asukkaiden käytössä. Jätehuoltolautakunta toteaa, että 

tällä hetkellä toimialueella on käytössä noin 480 aluejätepistettä. Kiinteistökohtaisen keräyksen 

laajentumisen myötä aluejätepisteitä poistuu arviolta noin 100–150 kpl. Poistuvat aluejätepisteet 

sijaitsevat pääsääntöisesti sellaisilla alueilla, jotka ovat jatkossa kattavasti kiinteistökohtaisen 

keräyksen piirissä, eikä näillä alueilla siten ole enää jatkossa tarvetta aluejätepisteille. Kahden 

päällekkäisen jätehuoltojärjestelmän ylläpitäminen ei ole tarkoituksenmukaista eikä myöskään 

kustannustehokasta toimintaa. Kiinteistökohtaisen keräyksen ulkopuolelle jäävillä alueilla 

aluejätepisteitä tulee olemaan jatkossakin kattavasti ja siten, että niiden sijoittelussa huomioidaan 

kuntalaisten luontaiset kulkusuunnat, myös yli kuntarajojen tapahtuva liikenne. 

Jätehuoltoviranomainen ja jäteyhtiö ovat jo asian valmisteluvaiheessa tuoneet esiin, että jäljelle 

jäävää aluejätepisteverkostoa tullaan tarkastelemaan toimeenpanon yhteydessä yhteistyössä 

toimialueen kuntien kanssa, jolloin kunnilla on mahdollisuus tuoda esiin oma näkemyksensä jäljelle 

jäävästä aluejätepisteverkostosta. 

Kuntien lausunnoissa kiinnitettiin myös huomiota muutoksesta tiedottamiseen asukkaille ja mm. 

kimppa-astioiden markkinointia toivottiin tehtäväksi tiekuntien osakkaille. Jätehuoltolautakunta 

toteaa, että tiedotuksesta ja viestinnästä on keskusteltu jäteyhtiön kanssa asian valmistelun ajan ja 

korostettu sen merkitystä. Jäteyhtiöllä on parhaillaan valmistelussa viestintäsuunnitelma siitä, 

kuinka asukkaille tullaan kohdentamaan viestintää muutoksesta. Viestintää on tarkoitus tehdä 

yleisin tiedottein sekä myös kiinteistöille kohdennetuilla kirjeillä hyvissä ajoin ennen siirtymäaikaa.  

Muutoksesta aiheutuvaan lisääntyvään jäteautoliikenteeseen kiinnitettiin huomiota yksittäisten 

kuntien lausunnoissa. Kangasalan kunnan lausunnossa on nostettu esiin, että vaikka jätelain 

vaatimukset ohjaavatkin ensisijaisesti kiinteistökohtaiseen jätteenkeräykseen, tulee keräysalueen 

laajennusta päätettäessä tarkastella jätteenkeräyksen kokonaisvaikutuksia SOVA-lainsäädännön 

nojalla. Tarkastelu tulee tehdä keräysalueesta päätettäessä, ei vasta toimeenpanon yhteydessä, sillä 

jätehuoltolautakunnan määrittämästä kiinteistökohtaisesta keräysalueesta tulee velvoittava.  

Jätehuoltolautakunta toteaa Kangasalan kunnalle, että SOVA-lain 4 §:n mukaan lakiin, asetukseen 

tai hallinnolliseen määräykseen perustuvasta viranomaisen suunnitelmasta ja ohjelmasta on 

tehtävä ympäristöarviointi, jos kyse on esimerkiksi jätehuoltoa varten laadittavasta suunnitelmasta 

tai ohjelmasta, joka luo puitteet hankkeiden lupa- tai hyväksymispäätöksille. Säännöksen 

mukaan suunnitelmista ja ohjelmista annetaan tarkempia säännöksiä valtioneuvoston asetuksella. 

Lain esitöiden mukaan valtioneuvoston asetuksessa on tarkoitus luetella ne lakeihin tai asetuksiin 

perustuvat suunnitelmat ja ohjelmat, joihin ehdotetun lain mukaista ympäristöarviointia aina 

sovellettaisiin. SOVA-asetuksen 1 §:ssä täsmennetään, että jätehuollon osalta kysymys on jätelain 

87 §:ssä tarkoitetusta valtakunnallisesta jätesuunnitelmasta. SOVA-lain 3 §:n mukainen yleinen 

velvollisuus selvittää ympäristövaikutukset kohdistuvat lain esitöiden mukaan suunnitelmiin ja 
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ohjelmiin, joiden toteuttamisella saattaa olla merkittäviä ympäristövaikutuksia. Tällaisia todetaan 

olevan muun muassa vero-, maksu- ja tukipolitiikkaa, ympäristö-, energia-, liikenne-, teollisuus- sekä 

maa- ja metsätalouspolitiikkaa koskevat suunnitelmat ja ohjelmat. Nyt käsillä oleva jätelain 35 §:n 

mukainen sekajätteen kiinteistökohtaisten keräysalueiden päivittämisestä päättäminen ei ole 

SOVA-lain tai -asetuksen tarkoittama lakiin, asetukseen tai hallinnolliseen määräykseen perustuva 

viranomaisen suunnitelma tai ohjelma. Suunnitelman tai ohjelman sijaan kysymyksessä on jätelain 

nojalla tehtävä kunnan jätehuollon järjestämisvelvollisuuteen liittyvä päätös kuntavastuulle 

kuuluvan jätteen kiinteistökohtaisista keräysalueista, jossa kunnan harkintavaltaa on jo rajattu 

jätelain 35.4 §:ään kirjatusti. 

Jätehuoltolautakunta toteaa lisäksi, että kiinteistökohtaisen keräyksen laajennuksen kohteena 

olevat uudet alueet ovat jo nyt pääosin sellaisia, että jäteautojen reitit kulkevat niillä. Pirkanmaan 

Jätehuolto Oy:n tavoitteena on myös lisätä biokaasun käyttöä jäteautoliikenteessä, joka osaltaan 

vaikuttaa laskevasti lisääntyvän jäteautoliikenteen aiheuttamien päästöjen kokonaismäärään. 

Jätehuoltolautakunta nostaa myös esiin, että kiinteistökohtaisen keräyksen laajentuessa 

yksityisautoilu aluejätepisteille vähenee sekä niiden ylläpitoon liittyvä jäteauto- sekä 

kunnossapitoliikenne vähenee. Edellä mainitut seikat pienentävät liikennepäästöjä osaltaan. 

Kuntien lausunnoissa tuotiin lisäksi esiin liikenneturvallisuuteen liittyviä asioita mm. jäteastioiden 

sijoittamiseen liittyen vilkkaasti liikennöityjen teiden varsilla. Jätehuoltolautakunta toteaa, että 

asiasta on keskusteltu Pirkanmaan Jätehuolto Oy:n kanssa ja siihen on kiinnitetty erityistä huomiota.  

Pirkanmaan Jätehuollosta saa neuvoja jäteastian sijoittamiseen. Lisäksi jäteyhtiössä on julkaistu 

hiljattain ohje asiaa koskien: https://pjhoy.fi/nain-sijoitat-jateastian-oikeaan-paikkaan/.Kiinteistön 

haltijan ja jäteyhtiön välisellä yhteistyöllä jäteastiat saadaan sijoitettua siten, että niiden 

tyhjentämisestä ei aiheudu vaaraa tai haittaa liikenneturvallisuudelle. 

Lausunnoissa nostettiin myös esiin laajennuksen kohteena olevien teiden soveltuvuus 

ympärivuotiseen jäteautoliikenteeseen sekä laajennuksen piiriin kuuluvien vapaa-ajan asuntojen 

tilanne. Jätehuoltolautakunta toteaa, että keräysalueen laajennusesitystä on käyty asian 

valmisteluvaiheessa läpi jokaisen toimialueen kunnan kanssa erikseen, heidän 

paikallistuntemustaan hyödyntäen. Asian valmistelussa on myös hyödynnetty Pirkanmaan 

Jätehuolto Oy:n urakoitsijoiden paikallistuntemusta sekä mm. tiekuntien palautetta esityksestä. 

Edellä mainittujen toimenpiteiden pohjalta on muodostettu tilannekuva siitä, että laajennuksen 

piiriin kuuluvat tiet soveltuvat kiinteistökohtaisen jätteenkeräyksen piiriin. Jätehuoltolautakunta 

kuitenkin toteaa, että keräysalueen laajennus on niin iso kokonaisuus, että jokaisen yksittäisen 

laajennuksen piiriin kuuluvan kiinteistön tilannetta ei ole mahdollista tarkastella yksityiskohtaisesti. 

Mikäli toimeenpanon yhteydessä esiintyy yksittäisiä tilanteita, että kiinteistökohtainen keräys ei ole 

järjestettävissä, niin näissä tapauksissa jätehuoltoviranomaiselta voi hakea poikkeusta 

jätehuoltomääräyksistä. Tällaisissa tapauksissa kiinteistön jätehuoltopalvelut järjestetään 

aluejätepistepalveluna kuten tähänkin asti. Laajennuksen piiriin kuuluvat vapaa-ajan asunnot, joita 

käytetään esimerkiksi vain osan vuotta, voivat sopia suoraan jäteyhtiön kanssa astiatyhjennykset 

vain sille ajalle, kun kiinteistöä käytetään.      

https://pjhoy.fi/nain-sijoitat-jateastian-oikeaan-paikkaan/
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Lisäksi yksittäisinä asioina kuntien lausunnoissa nostettiin esiin mm. jäteasemien aukioloajat sekä 

lukollisten syväkeräysastioiden sijoittaminen taajamiin, niiden kiinteistöjen jätehuollon 

järjestämiseksi, jotka jäävät jatkossakin kiinteistökohtaisen keräyksen ulkopuolelle. 

Jätehuoltolautakunta toteaa, että jäteasemien aukioloajat liittyvät jätehuollon palvelutasoon ja sen 

määrittelemiseen, eivät nyt käsittelyssä olevaan asiaan. Lautakunta toteaa edelleen, että lukollisten 

syväkeräysastioiden sijoittaminen taajamiin tarkoittaisi käytännössä sitä, että haja-asutusalueiden 

asukkaiden matka jätepisteille kasvaisi merkittävästi, mikäli aluejätepisteet korvattaisiin taajamiin 

sijoitettavilla syväkeräysastioilla. 

Kahdessa kuntalaismielipiteessä tuodaan esiin huoli Virroilla sijaitsevan yksittäisen aluejätepisteen 

poistumisesta. Jätehuoltolautakunta toteaa, että kyseinen aluejätepiste on poistettu käytöstä 

yksityisen maanomistajan pyynnöstä ja kyseisen pisteen poistaminen ei liity nyt käsittelyssä olevaan 

asiaan. Kiinteistökohtainen keräys laajenee Virroilla vuonna 2029 ja vasta siinä yhteydessä kunnan 

alueella sijaitsevaa aluejätepisteverkostoa tarkastellaan tarkemmin. 

Kuntalaismielipiteessä tuodaan myös esiin aluejätepisteiden aiheuttamat roskaantumisongelmat ja 

mm. ehdotetaan, että jäteasemilla otettaisiin maksuttomasti vastaan suurikokoisia jätteitä. 

Jätehuoltolautakunta toteaa, että aluejätepisteiden aiheuttamat roskaantumisongelmat ovat 

yleisesti tiedossa. Aluejätepisteet ovat tarkoitettu tavanomaisen kotitalouksissa syntyvän jätteen 

jätehuollon järjestämiseen. Suurikokoiset jätteet, kuten esimerkiksi rikkinäiset huonekalut, 

kodinkoneet ja remonttijätteet tulee toimittaa niille tarkoitettuihin vastaanottopaikkoihin, kuten 

jätekeskuksiin sekä jäteasemille. Jäteasemien vastaanottomaksuihin liittyvät kysymykset kuuluvat 

jätetaksan yhteydessä päätettäviin asioihin. 

    

  


